

Mohamed Khider University of Biskra Faculty of Law and Political Science Law Department



Second semester

handout in module:

Administrative law terminology

Directed to first-year Master of Administrative Law students

Prepared and Compiled By

Dr: lazhar benaissa

University Season: 2024/2025

ADMINISTRATIVE ADMINISTRATIVE

Morta non lessen amet natum erema

Phasellus euismod ega pat lacus. Pellentesque vel eu auctor sapien.

Mauria som est, vulputate dictum euismod dapibus, hendrent at Ipsum. Practignissim ante, ao gravida leo. Proin porta sodales mi id pulvinar. Aenean placere

arralia fingilia. Pallentesque at feuglat lorem. Co

The law Express



The First Lecture

مقدمة عامة حول القضاء الإداري الاستعجالي

General introduction to urgent administrative justice

يقوم القضاء المستعجل على تحقيق حماية قضائية سريعة ووقتية للحقوق والمراكز القانونية المهددة بخطر محدق، تتجسد هذه الحماية القضائية في صورة أوامر استعجاليه بوجه عام تتضمن اتخاذ تدابير عاجلة لا تمس أصل الحق أو موضوع تلك الحقوق والمراكز القانونية.

Urgent justice is based on achieving rapid and temporary judicial protection for rights and legal positions threatened by imminent danger. This judicial protection is generally embodied in the form of urgent orders that include taking urgent measures that do not affect the essence of the right or the subject of those rights and legal positions.

بعد بحث سطحي وظاهري لملف الدعوى القضائية المنتباط مبررات الاستعجال وانعقاد بهذا اختصاص القضاء المستعجل ووفق إجراءات مختصرة، استثنائية تخرج عن نطاق القضاء العادي الذي يتميز بالسير العادي الإجراءات التقاضي وبطئ مواعيد الفصل فيها.

After a superficial examination of the lawsuit file to deduce justifications for urgency and the convening of this urgent court, and in accordance with succinct, exceptional procedures that fall outside the scope of the ordinary judiciary, which is characterised by the normal course of litigation procedures and the slowness of the deadlines for adjudicating them.

إنَّ القاضي الاستعجالي الإداري مطالب بضمان التوازن الحقيقي بين استقلال الإدارة عن القضاء وضمان سلطتها التقديرية من جهة أخرى وبين المحافظة على حقوق وحريات المواطنين ضمن الشرعية الدستورية والقانونية وبطريقة سريعة وفعالة، قبل تحقق الضرر ومن أجل تداركه، في انتظار الفصل النهائي في الإشكال من طرف قاضي الموضوع.

The administrative urgent judge is required to ensure a true balance between the independence of the administration from the judiciary and ensuring its discretionary power on the one hand, and the preservation of citizens' rights and freedoms within constitutional and legal legitimacy, in a swift and effective manner, before harm occurs and in order to remedy it, pending the final decision on the matter by the trial judge.

to be continued